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Agrarische nieuwsbrief 2023,  nummer 2

Van gortdroog naar modderbad

Verzadigde bodem
Waar de afgelopen jaren veelal droog, 
droog en droog waren hebben we deze 
zomer weinig te klagen gehad. Voor ons 
als waterschap waren de weergoden 
goed gezind en ook de agrarische sector 
had over het algemeen weinig te klagen. 
Hoe anders is dat beeld nu!
Half december en het water staat ons 
spreekwoordelijk ‘aan de lippen’. Voor 
ons als waterschap levert de natte 
situatie met name problemen op in het 
maaibeheer van sloten. Veel is gemaaid, 
maar een aantal sloten die laat in de 

planning stonden zijn niet volledig 
gemaaid. In de agrarische sector zien 
we echter een grotere impact. We zien 
dat de akkerbouw het zwaar heeft bij 
de oogst van de laatste gewassen. Een 
deel van de agrariërs heeft nog niet of 
nog maar deels kunnen oogsten, we zien 
hoe de verzadigde bodem en de grote 
plassen water het werk moeilijk maken. 

Controle op duikers 
Als waterschap proberen we zoveel actie 
te ondernemen die kan helpen om die 
overlast te verminderen. Zo houden 

we in de gaten of ook die laatste sloten 
alsnog gemaaid kunnen worden. De 
waterpeilen staan over het algemeen 
al op winterpeil en we monitoren die 
peilen dagelijks. Waar mogelijk en nodig 
sturen we bij. Daarnaast voeren we 
extra controles uit van duikers, roosters 
en andere kunstwerken om een goede 
door- en afstroming te behouden. 
Onze mensen in het veld (team 
watersysteem) houden de situatie dus 
goed in de gaten.  Schroom niet om ze 
om hulp te vragen. Waar dat kan zullen 
we dat zeker doen.

Neerslag (mm) Hoogeveen
jan
feb
mrt
apr
mei
jun
jul
aug
sep
okt
nov

0

20

40

60

80

100

120

140

160

jan feb mrt apr mei

Ne
er

sla
g 

(m
m

)

Hoogeveen actueel Twente actueel

Natte weersituatie maakt oogsten lastig

Neerslaghoeveelheid Hoogeveen en Twente

Neerslag (mm) Hoogeveen
jan
feb
mrt
apr
mei
jun
jul
aug
sep
okt
nov

mei jun jul aug sep okt nov

Twente actueel Hoogeveen normaal Twente normaal



Even voorstellen

Wilbert Siebring | dagelijks bestuurder 
namens fractie Landbouw | portefeuille 
Watersysteem met veel aandacht voor 
de Kaderrichtlijn Water (KRW) en het 
Provinciaal Plan Landelijk Gebied (PPLG).

In maart van dit jaar zijn 
er weer de 4-jaarlijkse 
verkiezingen geweest, zowel 
voor de provinciebesturen als 
voor de waterschapsbesturen. 
Het nieuwe bestuur van het 
waterschap Vechtstromen 
heeft net voor de zomer, 
unaniem het bestuursakkoord 
“Noaberschap Verbindt” 
vastgesteld.

Wat staat er in het 
Bestuursakkoord?
Het bestuursakkoord kent twee delen;  
1) Wat wil het nieuwe bestuur bereiken en 
2) Hoe wil het nieuwe bestuur dit bereiken.
Wat het nieuwe bestuur wil bereiken 
verschilt niet veel van wat het vorige 
bestuur wilde bereiken; zorgen voor 

veiligheid, voldoende water en schoon 
water. Het nieuwe bestuur legt nog iets 
meer nadruk op het thema droogte; hoe 
zorgen we ervoor dat we daar op onze 
overwegend hoge droge zandgronden 
niet te veel last van krijgen.
Wat het Hoe betreft, geeft het 
nieuwe bestuur aan hier nog meer 
aandacht aan te willen besteden. Het 
bestuur heeft geconstateerd dat het 
vertrouwen in de overheid niet altijd 
goed is en wil hier daarom nóg meer 
aandacht aan besteden dan voorheen. 
In het bestuursakkoord staat dat het 
waterschap wil besturen vanuit de eigen 
kernwaarden en vanuit vertrouwen. 

Maar wat betekent dat in de 
praktijk? 
De kernwaarden beschreven in het 
bestuursakkoord zijn: Noaberschap, 
realistisch en transparant en robuust, 
volhoudbaar en betrouwbaar. Het 
bestuur erkent het belang om partijen 

of individuen te betrekken daar waar 
belangen geraakt worden. Werken met 
belanghebbenden daar waar mogelijk 
en noodzakelijk. Transparant zijn over 
(on)mogelijkheden en dus ook realistisch 
over wat wel of niet kan. 
Het bestuur wil zijn beleid en zijn 
besluiten te allen tijde toetsen aan 
deze kernwaarden en is daar vanuit de 
omgeving op aanspreekbaar. 

Het gehele Bestuursakkoord 
“Noaberschap verbindt” is te vinden op 
de website van het waterschap: 

Sinds het nieuwe waterschapsbestuur in juni 2023 is 
aangetreden zit er ook weer een bestuurder namens de fractie 
Landbouw in het dagelijks bestuur: Wilbert Siebring. 
Wilbert Siebring had tot voor kort zelf een akkerbouwbedrijf 
in Nieuw Dordrecht. Wilbert: “Onlangs heb ik het bedrijf over 
gedaan aan mijn zoon. Het is tijd voor de nieuwe generatie 
om aan het stuur te zitten en ik weet dat het bedrijf in goede 
handen is. En daarmee heb ik mijn handen een stuk vrijer om 
mij goed op het werk als dagelijks bestuurder te richten!”
We vroegen Wilbert Siebring wat voor hem belangrijk is in het 

Nieuw bestuur, nieuwe wind?
Bestuursakkoord “Noaberschap verbindt”



Werken aan waterkwaliteit in 
gebied en bij zuiveringen
Een aantal van de grote opgaven waar 
het waterschap voor staat zijn onder 
andere zorg voor waterkwaliteit. Er zijn 
de komende jaren veel investeringen 
nodig. In 2024 investeren we naar 
verwachting circa € 64 miljoen in 
het gebied. In de komende jaren 
zal dit verder toenemen. Om te 
voldoen aan de richtlijnen van het 
Rijk (Kaderrichtlijn Water) moet het 
waterschap bijvoorbeeld tot 2028 
versneld een negental zuiveringen 
vernieuwen. Daarnaast werken we 

aan het vasthouden van water in ons 
beheergebied om droogte zoveel 
mogelijk te gaan.

Voor agrariërs daling  
van 2%
Het tarief voor gebouwen is hoger 
geworden ten opzichte van het tarief 
voor grond in 2024. Daardoor springt de 
categorie met veel grond er gunstiger 
uit. Voor bescherming van gebouwen 
geldt een hoger tarief dan voor grond in 
2024, daardoor springt de categorie met 
veel grond er gunstig uit. 

werk als waterschapsbestuurder. Wilbert zegt: “Als 
waterschap voeren we veel projecten uit. Vaak in het 
landelijke gebied. Voor mij is het belangrijk dat we 
daar goed de verbinding zoeken met de inwoners en 
luisteren naar de wensen die daar leven. En met de 
nieuwe koers van het AB en DB is het duidelijk dat we 
het echt anders moeten doen. We moeten proberen 
om het vertrouwen terug te winnen van de inwoners 
en zaken anders aanpakken, meer in verbinding met onze 
omgeving. Dat vraagt ook verandering in onze organisatie.

Welke rol zie jij voor de agrarische sector met 
betrekking tot het aspect water?
“De hoeveelheid water is voor de landbouw heel belangrijk”, 
zegt Wilbert. “Dus niet te veel en niet te weinig water. Dat is 
natuurlijk waar het waterschap voor aan de lat staat, maar het 
waterschap kan dat niet alleen. De landbouw kan daar ook 
zelf aan meehelpen, bijvoorbeeld met boeren stuwtjes zodat 
er water kan worden vastgehouden. Dit is voor mij zo’n mooi 
voorbeeld van de verbinding waar ik over sprak. Want zo zie 
ik ook mogelijkheden om in gezamenlijkheid iets te doen met 

de bufferstroken. Goed om daar het gesprek 
over aan te gaan. Daarnaast kunnen we ook 
met het Deltaplan Agrarisch Water weer 
een aantal maatregelen op het boerenerf 
ondersteunen”, aldus Wilbert Siebring. “Het 
zal zeker ook niet alleen maar koek en ei 
zijn tussen het waterschap en agrarische 

sector. Er is veel druk op de landbouw om te veranderen. 
Daarbij zijn de claims op de grond groot. Ieder stukje grond 
lijkt al voor meerdere functie geschikt te zijn. Dat voelt niet 
fijn. Het is begrijpelijk dat men alle overheden daarbij over één 
kam scheert, maar dat is niet altijd een juist beeld. Wij zullen 
als waterschap goed moeten uitleggen wat onze rol daarin 
is. Dat het uitvoeren niet alleen een wettelijke taak is voor 
ons, maar ook in het belang van bijvoorbeeld de agrarische 
sector. Dat gesprek is niet altijd even makkelijk. Voor mij is het 
belangrijkste is dat we respectvol en oprecht met elkaar in 
gesprek blijven, en dat we van elkaar weten wat de opgaves 
zijn, waar het knelt en we in vertrouwen samen aan de slag 
kunnen.” 

Lagere belastingaanslag agrariërs in 2024

Rekenvoorbeeld:

Voor eenpersoonshuishoudens 
met een huurwoning stijgen 
volgend jaar de tarieven van  
€ 149,74 naar € 163,98 (stijging van 
9,5%). 
Voor meerpersoonshuishoudens 
met een eigen woning stijgen 
volgend jaar de tarieven van  
€ 383,00 naar € 425,00 (stijging van 
10,9%). 
Voor bedrijven is er een stijging van 
11,8%, het bedrag komt uit op  
€ 4747,00. 
Agrarische bedrijven krijgen bij 
Vechtstromen te maken met een 
daling van 2,2% en komen uit op 
€ 2816,00. Voor eigenaren van 
natuurterreinen daalt het tarief met 
1,9% van € 1892,00 naar € 1856,00.

Op 29 november heeft het algemeen bestuur van 
waterschap Vechtstromen de begroting voor 2024 en de 
meerjarenbegroting voor de jaren 2025 tot en met 2027 
vastgesteld. De grote opgaven van het waterschap en 
de sterk gestegen inflatie en rente zijn onvermijdelijk 
onderdeel van de begroting voor 2024. Gemiddeld zullen de 
waterschapslasten in 2024 daarom stijgen met 10%. 



Smalle bufferstroken 1 tot 5 meter

Smalle bufferstroken zijn stroken grond langs watergangen 
(van 1 tot 5 meter breed) waar geen meststoffen of gewas-
beschermingsmiddelen mogen worden toegepast. De 
Rijksdienst voor Ondernemend Nederland (RVO) tekent de 
bufferstroken in. Voor het waterschap is het van belang dat 
er geen meststoffen of beschermingsmiddelen in het water 
spoelen langs de watergangen, omdat die de waterkwaliteit 
negatief beïnvloeden. Aan het waterschap is de taak gedele-
geerd om toezicht te houden op het naleven van de regels die 
verbonden zijn met de aanwijzing van bufferstroken. Denk aan 
het spuiten van gewasbeschermingsmiddelen, het gebruik 
van mest, maar ook het telen van bepaalde gewassen op die 
bufferstroken.

Brede bufferstroken 100-250 meter
Het begrip “brede bufferstrook” komt voort uit het 7e 
Nitraatactieprogramma van het ministerie van LNV.  In dat 
programma is door de toenmalige minister aangegeven dat 
een strook van 100-250 meter langs beken, bemestingsvrij 
houden een mogelijke maatregel is om de waterkwaliteit te 
verbeteren. De maatregel is (nog) niet ingevoerd. 

Wanneer en waar brede bufferstrook?
Het waterschap heeft naar de provincies Overijssel en 
Drenthe aangegeven dat het niet kan zeggen of en zo 
ja welke bufferstroken nodig zijn. De invoering van de 
smalle bufferstroken (zie boven) en het verlagen van de 
mestgift (afbouw derogatie) zullen een effect hebben op de 
waterkwaliteit. We weten echter nog niet hoe groot dat effect 
is. Is dat voldoende? Of nog niet? Als we dat weten kunnen 
we verder kijken. En dan zullen we ook moeten kijken naar 
de specifieke situatie in het veld. Wat moet hier wel of niet 
gebeuren om een goede waterkwaliteit zoveel mogelijk te 
garanderen? Dat kan betekenen dat er in de ene situatie geen 
buffer meer nodig is, terwijl in een andere situatie een smallere 
of juist een bredere strook nodig is. 

Tenslotte is het ook goed om niet alleen te kijken naar 
bufferstroken om uitspoeling van meststoffen tegen te 
gaan. Het waterschap is van mening dat we tegelijkertijd 
moeten kijken naar andere opgaven in het gebied. Dat kan 
bijvoorbeeld een natuurlijkere inrichting van watergangen of 
water vasthouden en bergen zijn. 

Bufferstroken nader geduid

Het onderwerp bufferstroken is een veel 
besproken onderwerp, zeker de laatste 
tijd met de ontwikkelingen rondom de 
stikstofdiscussie en het NPLG. Er kan 
echter ook verwarring ontstaan. Er zijn 
namelijk twee soorten bufferstroken; 
de smalle bufferstroken en de brede 
bufferstroken. Hieronder kort een uitleg 
en ook meteen aangegeven welke rol als 
waterschap wij hebben. 

Ontwikkelingen regelgeving
In 2023 was er sprake van een bufferstrook bij waterlopen 
die worden aangeduid als een droge sloot. In 2024 komt daar 
verandering in. Vanaf 1 januari 2024 geldt het volgende:
1.  Sloten die altijd (het hele jaar door) droog staan vallen niet 

meer onder de bufferstrokenregeling. Langs die sloten, 
aangeduid als droge sloot, is dus geen bufferstrook meer 
vereist.

2.  Sloten/waterlopen waar water in staat maar die tussen 
1 april en 1 oktober droog staan; aangeduid als lang 
droogvallende waterlopen. Voor deze waterlopen blijft een 
bufferstrook (van 1 meter) verplicht.



Ook dit jaar was Vechtstromen weer present 
op de Rundvee en Mechanisatie Vakdagen 
in Hardenberg. Voor ons is dat altijd een 
gelegenheid om mensen uit de agrarische 
sector te spreken even buiten de normale 
contacten om. 

Een mooie gelegenheid om vragen te beantwoorden van 
beursgangers, ook om mogelijke ontwikkelingen toe te lichten 
of om gewoon eens in een andere setting contacten aan te 
halen.
Dit jaar stond onze stand in het teken van de bodem. In natte 
periodes kan water geborgen worden in de bodem waardoor 
een vertraagde afvoer optreedt richting de watergangen en 
beken.  In tijden van langdurige droogte zeker gecombineerd 
met hoge temperaturen is dit geborgen water in de bodem 
voor ons een belangrijke “spons” om water aan te bieden. 
Door deze berging van water in onze bodem ontstaat er 
een watervoorraad waardoor droogte als gevolg van hoge 
temperaturen verminderd kan worden. Er is namelijk langer 

water beschikbaar voor de planten. Die sponswerking vraagt 
een bodem met een goede structuur. Een bodem met een 
goede structuur is een bodem waarin ruimtes zitten waarin het 
water geborgen kan worden, een bodem die niet verdicht is 
dus.  En zo snijdt het mes aan twee kanten. 
Voordeel voor het waterbeheer en voor de 
begroeiing van planten. En daar kan de 
agrarische sector ook van profiteren.
Steeds meer zien we ook dat op andere 
platforms het belang van bodem wordt 
onderkend. We hopen dat dit (deels) 
een oplossing kan zijn voor allerlei 
‘problemen’ die we nu in onze omgeving 
zien en die de agrarische sector raken. 
Hoe mooi zou het zijn als we elkaar daar 
kunnen vinden?
Wij zullen de komende tijd ook 
zeker aandacht aan dit onderwerp 
besteden, dus houdt onze website en 
de agrarische nieuwsbrief in de gaten 
voor meer!

Thema beurs Hardenberg:

‘De bodem als spons’

Op vrijdag 24 november kreeg Christel 
Vehof uit Ambt Delden een cheque ter 
waarde van een stuw uit handen van 
Wilbert Siebring, dagelijks bestuurslid van 
waterschap Vechtstromen!

Christel is de winnares van de prijsvraag die op de RundVee en 
Mechanisatiedagen in Hardenberg werd gehouden. Christel 
woont met haar ouders, grootouders en broers en zus in Ambt 
Delden waar ze een melkveebedrijf hebben. Het bedrijf is al 
enige jaren bezig om de waterhuishouding te optimaliseren 
en een stuw stond op het verlanglijstje! Veel beter kon de stuw 
dus niet landen. Zowel Christel als haar broers hebben voor 
een agrarische georiënteerde studie gekozen. Haar jongere zus 
zit momenteel in 2 Atheneum.
Christel over haar prijs: “Ik was blij verrast toen ik hoorde 
dat ik de prijs had gewonnen. We konden kiezen tussen een 
bedrijfswaterplan en de stuw. Nadat we er met z’n allen even 
goed over na hebben gedacht kozen we voor de stuw. Niet 
geheel onverwacht, want die stond al een tijdje op onze 
verlanglijst. Zeker als er lange tijd geen regen valt proberen 
we het water zo goed mogelijk te bufferen, want dat is hier in 
Twente hard nodig.”

Maatregelen Delta Plan Agrarisch Waterbeheer 
nog steeds mogelijk
De familie Vehof heeft een aantal jaren geleden al allerlei 
maatregelen genomen om de waterhuishouding op het 
bedrijf te verbeteren. Dat was toen het Deltaplan Agrarisch 
Waterbeheer in werking (DAW) trad. Inmiddels zijn we ruim 
tien jaar verder, maar deze maatregelen zijn nog steeds 
relevant en het is nog steeds mogelijk om die maatregelen toe 
te passen. Voor meer informatie kunt u contact opnemen met 
LTO.

Prijsvraag
In totaal 137 mensen hebben meegedaan, waarvan 8 mensen 
het goede antwoord hadden. Vervolgens is door een loting 
Christel Vehof als winnares uit de bus gekomen. De overige 
7 prijswinnaars worden niet vergeten en krijgen een kleine 
troostprijs.

Stuw landt in Ambt Delden!

Grondwater

Bodemleven<— <—

Capillaire werking



Dit is een uitgave van waterschap Vechtstromen.
Aan-/afmelden voor deze nieuwsbrief of een adreswijziging doorgeven?  
Dat kan via de website www.vechtstromen.nl/agrarische-nieuwsbrief

Telefoon: 088 220 33 33
E-mail: info@vechtstromen.nl
Website: www.vechtstromen.nl

Agrarische nieuwsbrief  
óók digitaal
Een digitale nieuwsbrief is 
duurzamer: geen inkt, geen 
vervoer en bovendien kunnen we 
sneller informeren over actuele 
zaken. Als u onze nieuwsbrief 
digitaal wilt ontvangen in plaats 
van de papieren versie, scan dan 
de QR code of meld u aan via: 
www.vechtstromen.nl/agrarische-nieuwsbrief

Spuitlicentie 2024

Ook in 2024 worden er weer spuitlicentiebijeenkomsten 
gehouden. In de eerste nieuwsbrief van 2024 (februari) 
worden de data bekend gemaakt!

Als Vechtstromen hebben we contact met diverse 

partijen die de agrarische sector raken, zo ook de 

Vereniging Vruchtbare Kringkoop Oost. 
Deze vereniging ook wel VK-Oost genoemd is een lerend 
netwerk voor melkveehouders, akkerbouwers, loonwerkers 
en andere grondgebruikers op alle grondsoorten in Oost-
Nederland. 
De drie ambities van VK-Oost als lerend netwerk zijn:
1.  Leren in bijeenkomsten
2.  Kennis ontwikkelen in projecten en kennisgroepen
3.   Kennisdeling in onder andere nieuwsbrieven, brochures, 

podcasts, tijdens webinars en in video’s

De essentie van het netwerk is dat boeren leren van andere 
boeren in een uitdagend leerprogramma. Samen ontwikkelen 
zij kennis, samen met boerenleden, partners en overheden.
De leden doen dit in studiegroep-verband, in projecten en 
kennisgroepen. Opgedane kennis is direct toepasbaar op het 
eigen bedrijf. Bij VK-Oost is de verzamelde kringloopdata bij 
leden een belangrijke pijler, niet alleen om mee te leren maar 
ook om te laten zien welke resultaten de leden gezamenlijk 
behalen.

VK-Oost is een laagdrempelig netwerk, waarin een gezellige en 
gemoedelijke sfeer centraal staat.
De vier kringlopen verbeteren van de ecologie, verbeteren van 
het rendement, vernieuwend ondernemen en verbinden met 
de maatschappij zijn de basis waar VK-Oost mee werkt.
Voor meer informatie of aanmelden (individueel of met uw 
studieclub) verwijzen wij u naar de website van VK-Oost: 
https://vruchtbarekringloopoost.nl

Boeren leren van boeren 
Lerend netwerk Vruchtbare Kringloop Oost (VK-Oost)


